

Title (en)

Appliance for a light building-façade.

Title (de)

Vorrichtung für eine leichte Gebäudefassade.

Title (fr)

Dispositif de façade légère de bâtiment.

Publication

EP 0320359 A1 19890614 (FR)

Application

EP 88403075 A 19881205

Priority

FR 8716997 A 19871207

Abstract (en)

The invention relates to a lightweight façade bearing against a building body to be constructed or renovated. The subject of the invention is a lightweight façade appliance comprising both support means and filling, insulation and decoration means, the assembly of these means bearing in places against a framework (31-32) of known type of a building, this appliance being characterised in that the façade support means consist of a metal grid (15) formed from at least one horizontal metal rail (1-2) at each floor level (26) of the building and a certain number of vertical metal uprights (3) spaced all along the façade and fitting into the rails (1-2), these rails being fixed to the building body at the floor levels (26) of the latter. The invention is applicable equally to facades of new constructions and to renovation of façades of old buildings, provided or not with a façade wall. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne une façade légère prenant appui sur un corps de bâtiment à construire ou à rénover. Elle a pour objet un dispositif de façade légère, comprenant à la fois des moyens de support et des moyens de remplissage, d'isolation et de décoration, l'ensemble de ces moyens s'appuyant par endroits sur une ossature (31-32) de type connu d'un bâtiment, ce dispositif étant caractérisé en ce que les moyens de support de façade sont constitués par une grille métallique (15) formée d'au moins une lisse métallique horizontale (1-2) à chaque niveau de plancher (26) du bâtiment, et d'un certain nombre de montants métalliques verticaux (3) espacés tout le long de la façade et s'emboîtant dans les lisses (1-2), ces dernières étant fixées au corps de bâtiment aux niveaux des planchers (26) de celui-ci. L'invention s'applique aussi bien à des façades de constructions neuves qu'à la rénovation de façades de bâtiments anciens, pourvus ou non d'un mur de façade.

IPC 1-7

E04B 1/08; E04B 2/90

IPC 8 full level

E04B 1/08 (2006.01); **E04B 2/90** (2006.01)

CPC (source: EP)

E04B 1/08 (2013.01); **E04B 2/90** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] FR 1422176 A 19651224 - APPLIC DES TECH MODERNES AU BA, et al
- [Y] US 3203151 A 19650831 - BRANSFORD JR ERNEST OWEN
- [A] US 4637187 A 19870120 - CAMPBELL HENRY F [US]
- [A] EP 0070962 A1 19830209 - PROFILHAUS GMBH UND CO FERTIGU [DE]
- [A] DE 2539558 A1 19770310 - KEYERLEBER KG STAHLBAU WALTER
- [A] EP 0090473 A1 19831005 - STAALFRAME BV [NL]

Cited by

CN102392506A; RU2507350C2; FR2925543A1; WO9848124A1; WO2009081049A3; US8250820B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0320359 A1 19890614; EP 0320359 B1 19911204; AT E70103 T1 19911215; DE 3866684 D1 19920116; FR 2624158 A1 19890609

DOCDB simple family (application)

EP 88403075 A 19881205; AT 88403075 T 19881205; DE 3866684 T 19881205; FR 8716997 A 19871207